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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XXXI/2009 

 

z XXXI Sesji V kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

29 września 2009r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 29 września 2009r. o godz. 13:00, 

zakończono w dniu 29 września 2009r. o godz. 15:00 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 11 radnych, 

nieobecnych - 4. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni : 

- Władysław Bazan,                 

- Krzysztof Krawczyk,            radni dokonali ustnego usprawiedliwienia 

- Katarzyna Lulkiewicz,          u Przewodniczącego Rady 

- Sławomir Olejnik 

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic 

2. Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy 

4. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy 

5. Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny 

6. Paweł Sobecki - Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej  

7. Aleksander Dobierzyński – Kierownik Posterunku Policji w Rakoniewicach 

8. Sołtysi  
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Porządek obrad Sesji  

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy z uwzględnieniem 

działalności Posterunku Policji w Rakoniewicach. 

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta i gminy Rakoniewice za I półrocze 2009r. 

9. Podjęcie Uchwał w sprawie :  

a) uchylenia Uchwały Nr V/45/2007 z dnia 20 marca 2007r., 

b) określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu mieszkalnego w budynku 

stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. p. M. Herkt),   

c) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki oznaczonej numerem 

geodezyjnym gruntu 4/6 w m. Rakoniewice, 

d) zmiany Uchwały Nr XXX/266/2009 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 

14.08.2009r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego ponad kwotę określoną w 

budżecie gminy na rok 2009,  

e) zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 2009r. 

10. Wolne wnioski i informacje. 

11. Zakończenie obrad. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 3 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

XXXI/268/2009 

XXXI/269/2009 

XXXI/270/2009 

XXXI/271/2009 

XXXI/272/2009 

 

 

 

14 

15 

15 - 16 

16 - 17 

17 - 22 
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Przebieg XXXI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 29 września 2009r. 

 

Pkt 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia Sesji dokonał Gerard Tomiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. 

 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w Sesji uczestniczy 11 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować Uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy nieobecni radni dokonali usprawiedliwienia 

ustnego : radny W. Bazan – przebywa w szpitalu, radny S. Olejnik – jest chory, radny  

K. Krawczyk – przebywa na szkoleniu  w Szczytnie, radna K. Lulkiewicz – informowała, że 

będzie nieobecna.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przed ustaleniem porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos Annie Formaniewicz – 

kustosz Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach. Pani kustosz poinformowała, 

że Marszałek Województwa Wielkopolskiego, wspólnie z Głosem Wielkopolskim, ogłosił 

plebiscyt na wielkie odkrywanie Wielkopolski. Był to plebiscyt na atrakcję turystyczną  

w Wielkopolsce. Muzeum w Rakoniewicach zgłosiło się do tego plebiscytu. Wczoraj pani 

kustosz otrzymała informację z Wojewódzkiego Ośrodka Informacji Turystycznej oraz z redakcji 

Głosu Wielkopolskiego, że muzeum, jako jedna z nielicznych placówek, dostało się do finału 

(finał i ostateczne rozstrzygnięcie odbędzie się 05 listopada br.). Oznacza to, że muzeum jest 

bardzo dobrze odbierane przez turystów i, co wynika z tego plebiscytu, coraz szerzej się o nim 

mówi.     
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Przewodniczący Rady uznał za ogromny sukces fakt, że muzeum dostało się do finału takiego 

konkursu.  

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zgłosić wniosek o zmianę porządku 

obrad. 

  

Radni nie zgłosili żadnych wniosków, w związku z czym Przewodniczący Rady przedstawił 

obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.  

Protokół Nr XXX/2009 z XXX Sesji V kadencji Rady Miejskiej wyłożony był do wglądu przed 

Sesją oraz wcześniej w biurze Rady. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag, wobec tego Przewodniczący Rady poddał przyjęcie protokołu 

pod głosowanie.  

Nad przyjęciem protokołu głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

11 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada  jednogłośnie przyjęła protokół z XXX Sesji Rady. 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Pierwszy głos zabrał radny Bronisław Chałupka. Poruszył problem zgłaszany przez nauczycieli 

wychowania fizycznego, który dotyczy kalendarza imprez sportowych. Radny poinformował,  

że z kalendarza imprez wykreślono biegi przełajowe i nie ma środków na organizację tych 

zawodów. Zwrócił uwagę, że są to jedyne zawody typu masowego, w których każdy uczeń może 

wziąć udział, skoro jednak nie ma środków, to dyrektorzy szkół ich nie organizują (chodzi  

o zawody gminne, ponieważ powiatowe odbędą się 17 października br.).     
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Głos zabrała Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic. Zapytała z jakiego 

kalendarza wykreślono biegi przełajowe, ponieważ są różne kalendarze : kalendarz zawodów  

w szkołach, kalendarz zawodów gminnych, powiatowych, rejonowych i wojewódzkich.   

 

Radny B. Chałupka odpowiedział, że prawdopodobnie chodzi o kalendarz zawodów gminnych.  

 

K. Pietrzak wyjaśniła, że z początkiem roku szkolnego gmina otrzymuje kalendarz zawodów 

powiatowych (od ubiegłego roku nie ma wojewódzkiego kalendarza zawodów).  W ubiegłym 

tygodniu Zastępca Burmistrza osobiście zadzwoniła i przefaksowano do gminy kalendarz 

zawodów powiatowych.  Kalendarz ten otrzymały szkoły i dyrektorzy, wspólnie z nauczycielami 

w-f, mieli zadecydować jakie szkoły, jakie zawody będą organizowały. Co do środków,  

K. Pietrzak wyjaśniła, że są one zaplanowane na dany rok budżetowy. W tym roku na 

organizowanie zawodów dla młodzieży szkolnej przeznaczono 35.000 zł. Poszczególne szkoły 

otrzymały do swojego budżetu określone kwoty na organizację zawodów gminnych (na zakup 

medali, dyplomów, nagród itd.). Środki na udział w zawodach powiatowych, rejonowych czy 

wojewódzkich ma z kolei gmina.  Jeśli szkoła zakwalifikuje się do dalszego etapu zawodów, 

wówczas gmina organizuje transport itd.  K. Pietrzak powiedziała, że nic jej nie wiadomo o tym, 

że szkoły nie posiadają pieniędzy w swoim budżecie (dyrektorzy takiego problemu nie zgłaszali).  

 

Radna G. Cielecka odniosła się do wypowiedzi Zastępcy Burmistrza. Powiedziała, że jest faktem, 

iż od wielu lat nasza gmina uczestniczyła i organizowała biegi przełajowe. Nowa forma, która 

teraz jest wprowadzana, bardzo dużą uwagę zwraca na indywidualny rozwój dziecka, jego 

postęp. W związku z tym, wzorem lat ubiegłych, szkoła przygotowywała się do biegów 

przełajowych. Szkoły otrzymały informację, że zawody te się nie odbędą, ponieważ nie ma na to 

środków (na dowóz dzieci). Radna zauważyła, że gmina nie będzie finansowała udziału w 

 zawodach powiatowych, skoro nie odbędą się najpierw zawody gminne. Planowane od wielu lat 

zawody gminne w biegach przełajowych odbywały się w Rostarzewie. Ze względów 

technicznych (wycinka drzew)  i ze względu na bezpieczeństwo dzieci, w tym miejscu zawody 

nie mogą się odbyć. W związku z tym zasugerowano, aby odbyły się one w Jabłonnie. Szkoła w 

 Jabłonnie nie ma jednak pieniędzy na dowóz zawodników na tę imprezę, dlatego też zawody te 

nie mają się odbyć. Radna stwierdziła, że tyle jest przeznaczanych środków na budowę 

ośrodków, a pozbawia się możliwości uczestniczenia w biegach. Jest to jedyna impreza, gdzie 
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dziecko indywidualnie (nie drużynowo) może wykazać swój postęp, swój awans i jest to przy 

okazji promocja gminy. Przez ostatnie 30 lat zawsze z etapu powiatowego któryś z naszych 

zawodników kwalifikował się do etapu wojewódzkiego - finału, który corocznie odbywa się  

w Żerkowie. Zdaniem radnej dyrektorzy powinni dojść do porozumienia i zawody te powinny się 

odbyć. Nadmieniła, że szkoła w Jabłonnie argumentowała, iż nie ma środków na przejazd 

zawodników, ponieważ pieniądze te wykorzystała na przejazd uczestników na Biegi Uliczne 3 

maja. Radna stwierdziła, że szkoła nie może być pokrzywdzona dlatego, że chce organizować 

zawody. Zdaniem radnej albo jest zły system finansowania, albo należy zwiększyć środki szkole, 

albo przeznaczyć je z promocji gminy     

 

Zastępca Burmistrza wyjaśniła, że skoro corocznie szkoła w Rostarzewie organizowała te 

zawody, oznacza to, że w budżecie tej szkoły są zarezerwowane środki na ich organizację. Jeśli 

w tym roku w Rostarzewie te zawody nie mogą się odbyć (czego dyrektorzy nie zgłaszali) to jest 

to tylko kwestia porozumienia się dyrektorów szkół (pieniądze ze szkoły w Rostarzewie należy 

przesunąć do szkoły w Jabłonnie lub fakturę zapłaci szkoła w Rostarzewie). K. Pietrzak 

powiedziała, że nikt nie mówi o tym, żeby zawody się nie odbyły. Chodzi tylko o dojście do 

porozumienia przez dyrektorki szkół. Zaznaczyła, że o tym, jakie dyscypliny sportu uprawiane są 

w danej szkole decydują dyrektorzy szkół wspólnie z nauczycielami w-f. Gmina nie ingeruje w 

to, jakie zawody w danej szkole mają się odbywać, ponieważ najlepiej wie to osoba zarządzająca 

szkołą i wuefiści. Nie można mieć zatem pretensji do gminy, że jakieś zawody się nie odbywają. 

Jest to kwestia porozumienia się między dyrektorem a nauczycielami w danej szkole i kwestia 

porozumienia się dyrektorów szkół. K. Pietrzak raz jeszcze zaznaczyła, że do tej pory nikt nie 

zgłaszał, że zawody się nie odbędą.  

 

Radna G. Cielecka zapytała, jak należy sprawę załatwić, aby zawody się odbyły. 

 

K. Pietrzak odpowiedziała, że leży to w gestii dyrektorów szkół, bo to oni zarządzają budżetami 

swoich szkół. 

 

Radna G. Cielecka powiedziała, że dyrektor szkoły w Jabłonnie oświadczyła, że zawody się nie 

odbędą, ponieważ szkoła nie ma na to środków.  Zapytała, jak rozwiązać ten problem. 
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K. Pietrzak zauważyła, że dyrektorzy odbywają spotkania. Ani dyrektor szkoły w Jabłonnie, ani 

szkoły w Rostarzewie nic na ten temat nie mówiły. Dalej stwierdziła, że jest to sprawa, którą 

można załatwić w biurze, a nie poruszać na sesji rady. 

 

Radna G. Cielecka raz jeszcze zapytała, jak należy załatwić tę sprawę. 

 

K. Pietrzak odpowiedziała, że wystarczy, jeśli dyrektorzy między sobą się dogadają. Dodała, że 

nie może narzucić dyrektorowi szkoły w Jabłonnie, żeby takie zawody zorganizowała.  

 

Dalej głos zabrał Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy. Powiedział, że nie zna trasy, gdzie 

zawsze odbywały się biegi przełajowe, a teraz jest tam wycinka drzew, ale z tego co wie, wokół 

Rostarzewa jest wiele terenów zielonych (lasy są w Stodolsku, w Głodnie) i może jest możliwe, 

aby jednak szkoła w Rostarzewie zorganizowała te zawody. Zdaniem Sekretarza nie ma 

technicznej przeszkody, aby te biegi nie mogły odbyć się w Rostarzewie.  

 

Zastępca Burmistrza zauważyła, że szkoły od lat organizują konkretne zawody i jedna drugiej nie 

chce wchodzić w drogę. Gmina nic o tym problemie nie wie, zatem trudno cokolwiek na ten 

temat mówić. Szkoła do końca roku ma zaplanowane środki na organizowanie zawodów 

sportowych (w tym na przejazd zawodników na biegi uliczne na 3 maja).  

 

Radna G. Cielecka wyraziła nadzieję, że na spotkaniu dyrektorów sprawa ta zostanie wyjaśniona. 

 

K. Pietrzak odpowiedziała, że zapyta o tę sprawę dyrektorów, jednak nie będzie w tej kwestii  

o niczym decydowała.   

 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że na jego ręce wpłynęło pismo od radnej  

K. Lulkiewicz, która na posiedzeniu komisji zapowiadała, że zwróci się na sesji z pytaniami. 

Dalej Przewodniczący odczytał zapytania radnej (pismo stanowi załącznik nr 3 do protokołu).         

 

Odpowiedzi udzieliła Zastępca Burmistrza. Na wstępie wyjaśniła, że dodatkowa godzina pensum, 

wynikająca z art. 42 Karty Nauczyciela, która weszła w życie od tego roku, polega na tym, że 

każdy nauczyciel musi w tygodniu odpracować jedną godzinę w czynie społecznym (wychodzi 
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zatem na to, że etat wynosi nie 18 a 19 godzin tygodniowo). Organ prowadzący – Gmina nie ma 

aż tak dużych kompetencji do sprawdzania dydaktyki w szkole, ponieważ od tego jest 

Kuratorium.  Ministerstwo określiło, że ta dodatkowa godzina musi być rejestrowana w 

oddzielnym dzienniku, ponieważ godzina ta może być wykorzystana tylko na zajęcia 

pozalekcyjne i świetlicowe (każdy nauczyciel musi się z niej rozliczać w dodatkowym dzienniku 

zajęć). Nauczyciel ma obowiązek rozliczenia się z tej godziny w ciągu miesiąca. Jeszcze nie 

wszystkie zajęcia są uruchomione, ponieważ dyrektorzy szkół informowali, że będą dyskutować 

ze swoimi nauczycielami i dawać propozycje uczniom, aby wspólnie z rodzicami mogli sobie 

wybrać zajęcie. Zajęcia te będą ściśle nadzorowane i rozliczane. Od października są zapowiadane 

wizytacje kuratoryjne.     

Co do nagradzania dyrektorów szkół przez Burmistrza (jak również nauczycieli) K. Pietrzak 

poinformowała, że w 2005 roku Rada podjęła uchwałę, w której określono jak i kiedy można te 

osoby nagradzać. Dodała, że dyrektorzy co roku otrzymują nagrody z okazji Dnia Edukacji 

Narodowej. Kilkakrotnie wnioskowano o nagrody i odznaczenia Kuratora, jednak komisja, która 

kwalifikuje te wnioski do tej pory żadnego wniosku z naszej gminy nie zakwalifikowała.    

K. Pietrzak powiedziała, że aktualnie trudno jest jej odpowiedzieć na pytanie, w jakim stopniu 

dyrekcje uwzględniły, w planowaniu dodatkowych zajęć, sugestie podopiecznych i rodziców, 

ponieważ będzie dopiero rozmawiała o tym z dyrektorami. Dodała, że wszystkie te kwestie będą 

mogły być szczegółowo omówione na sesji październikowej.   

 

Jako kolejna głos zabrała radna G. Cielecka. Zapytała, jak wygląda sprawa wykonania 

dokumentacji na remont ratusza w Rostarzewie (w budżecie gminy są zabezpieczone środki  

w wysokości 50.000 zł na ten cel i dotąd nie zostały one wykorzystane, a termin składania 

wniosków mija z końcem listopada). Dalej radna przypomniała, że wspólnie z mieszkańcami 

Rostarzewa składała pismo o modernizację zjazdu z drogi krajowej nr 32 na ul. Rzemieślniczą  

w Rostarzewie. 08 września 2008r. wpłynęła odpowiedź, że do końca 2008r. w tym miejscu 

zostanie wykonana nawierzchnia z destruktu. Radna sprawę tę przedstawiała również na jednej  

z sesji. Wówczas Burmistrz zapewnił, że będzie telefonował w tej sprawie. Później mieszkańcy 

otrzymali zapewnienie, że taki zjazd zostanie wykonany na os. Żegockiego. Okazało się, że tego 

materiału nie było i zjazdy nie zostały wykonane (choć mija już prawie rok).       

 

Radni nie zgłosili więcej pytań, wniosków ani żadnych interpelacji.  
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Pkt 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady poinformował, że od ostatniej sesji uczestniczył w 3 imprezach : 

- 22.08.09r. - Dzień Działkowca na Rodzinnych Ogródkach Działkowych w Rakoniewicach, 

- Turniej Rekreacyjny na Orliku w Rakoniewicach (rozegrano towarzyski mecz z reprezentacją 

radnych z Nowego Tomyśla), 

- 35-lecie Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach, Dożynki Gminne  

w Rostarzewie i Dni Rakoniewic. Przy okazji Przewodniczący podziękował Pocztowi 

Sztandarowemu za reprezentowanie Gminy i Rady oraz wszystkim radnym, którzy odpowiedzieli 

na zaproszenia i uświetnili swoją obecnością te uroczystości. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań. 

 

Pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos 

Burmistrzowi Rakoniewic. 

Burmistrz najpierw odniósł się do pytań radnej G. Cieleckiej, które zadała w punkcie 4. Co do 

zjazdu na os. Żegockiego Burmistrz stwierdził, że dobrze stało się, że go nie wykonano, 

ponieważ obecnie buduje się tam  ścieżkę rowerową i gdyby wydano środki na ten zjazd, byłyby 

to zmarnowane pieniądze. Gdy ścieżka zostanie wybudowana, wówczas będzie to wykonane tak 

jak trzeba. Co do zjazdu na ul. Rzemieślniczą Burmistrz powiedział, że był przekonany, że to 

zostało już wykonane, ponieważ dzwonił w tej sprawie. Dodał, że będzie monitował o wykonanie 

tego zjazdu.      

W kwestii remontu ratusza w Rostarzewie Burmistrz odpowiedział, że jest problem. Dwa dni 

temu rozmawiał z konserwatorem zabytków, który obiecał, że poleci osobę, która miałaby 

wykonać projekt. Burmistrz wyjaśnił, że jeśli wykonywałaby to osoba nie z ramienia 

konserwatora, prawdopodobnie taki projekt przez konserwatora nie zostałby zaakceptowany.  
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Dalej Burmistrz poinformował o następujących sprawach : 

- przypomniał, że komisje wspólnie wystosowały wniosek, aby środki w wysokości 65.000 zł, 

zaplanowane na dofinansowanie zakupu sprzętu do robót utrzymania dróg powiatowych, 

przeznaczyć na wymianę okien (chociaż w jednej – zachodniej części) w Zespole Przedszkolno-

Szkolno-Gimnazjalnym w Ruchocicach. Burmistrz powiedział, że zdaje sobie sprawę z tego, że 

jest to pilne i obiecał, że na sesję październikową znajdzie te 65.000 zł na wymianę okien (być 

może trzeba będzie zaciągnąć kredyt na ten cel). Wówczas (jest to mały przetarg) do końca 

listopada okna zostałyby wymienione. Burmistrz poprosił, aby teraz nie blokować środków na 

zakup ciągnika dla starostwa, ponieważ jest to bardzo potrzebne. Ponadto był to układ zawarty 

pomiędzy starostwem a burmistrzami z powiatu grodziskiego. Jeśli którakolwiek gmina wycofa 

się z tego (a najbardziej oporny był Grodzisk Wlkp.), wówczas zakup nie zostanie dokonany. 

Ponadto Burmistrz stwierdził, że byłoby nietaktem ze strony Gminy Rakoniewice, nie przekazać 

środków dla starostwa, zwłaszcza, że w tym roku najwięcej inwestycji starostwo, na drogach 

powiatowych wykonuje w gminie Rakoniewice; 

- Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej podjął decyzję o przekazaniu 

337.500 zł na halę widowiskowo-sportową w Rakoniewicach. Burmistrz zauważył, że w tej 

sytuacji na roboty dodatkowe trzeba będzie, w budżecie gminy na rok 2010, znaleźć o wiele 

mniej pieniędzy; 

- gdy prezes L. Szmatuła wróci z urlopu, zostanie ogłoszony nabór ofert na zagospodarowanie sal 

w hali widowiskowo-sportowej w Rakoniewicach (chodzi o salę do aerobiku i gimnastyki 

korekcyjnej na piętrze oraz siłownię fitness, salki i barek na parterze). Zdaniem Burmistrza 

osoby, które będą chciałby tam zainwestować w wyposażenie i sprzęt, powinny mieć zapewnioną 

długoletnią dzierżawę; 

- 90 płyt - kasetonów na suficie hali ma nieco inny odcień. Firma wykonująca ten sufit 

zobowiązała się, że w zamian za to wykona dodatkowe 65m
2
 takiego sufitu. Burmistrz 

powiedział, że oglądał to z kilkoma osobami i stwierdzono, że inny odcień na suficie nie jest 

bardzo widoczny (można to tak zostawić). Co do dodatkowych 65m
2
 Burmistrz oznajmił, że 

prosi się, aby wykonać to na starej hali sportowej (przy szkole w Rakoniewicach) i zlecił 

wyliczyć, ile potrzeba by materiału na tę halę. Okazało się, że potrzeba tam aż 550m
2
. Burmistrz 

stwierdził, że za dużo gmina musiałaby dołożyć środków, by to wykonać. Poprosił, aby wspólnie 

przemyśleć, gdzie te dodatkowe metry można by położyć. Dodał, że jeśli nikt nie wpadnie na 
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żaden pomysł, będzie negocjował z firmą, aby w zamian za to kupiła np. jakiś sprzęt na halę 

(chodzi o kwotę prawie 11.000 zł brutto).   

Następnie Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 11 obecnych radnych. Za przyjęciem 

sprawozdania głosowało – 11 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.   

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie 

międzysesyjnym.  

 

 

Pkt 7. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy z uwzględnieniem 

działalności Posterunku Policji w Rakoniewicach. 

 

Przewodniczący Rady oddał głos Aleksandrowi Dobierzyńskiemu – Kierownikowi Posterunku 

Policji w Rakoniewicach, który przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa i porządku na 

terenie gminy, z uwzględnieniem działalności Posterunku Policji w Rakoniewicach  (informacja 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Głos w dyskusji nad przedstawioną informacją zabrał Przewodniczący Rady. Zauważył, że 

pojawiły się nowe twarze policjantów na terenie naszej gminy. Zapytał, czy zwiększyła się 

obsada na Posterunku w Rakoniewicach. 

 

A. Dobierzyński odpowiedział, że odwrotnie. Od 10 października br. jeden z policjantów zostaje 

przeniesiony do  zespołu patrolowo-prewencyjnego do Grodziska Wlkp. W tym roku ubyło już 

dwóch policjantów i nie zapowiada się, aby personel miał się zwiększyć (wszystko wskazuje na 

to, że będzie ich ubywało).   
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Przewodniczący Rady zapytał, ilu policjantów pracuje w gminie Rakoniewice. 

 

A. Dobierzyński odpowiedział, że sześcioro, łącznie z policjantem, który jest oddelegowany  

z sekcji kryminalnej do pełnienia służby w Rakoniewicach.   

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że gdy jeszcze niedawno rozmawiał z Kierownikiem, został 

poinformowany, że do Rakoniewic ma przyjść dwóch nowych policjantów. 

 

A. Dobierzyński potwierdził, że rzeczywiście były takie zamierzenia, ale kryzys dotknął również 

policję i Komenda Wojewódzka ma teraz inny plan. 

 

Radni nie zgłosili więcej pytań do przedstawionej informacji. 

 

Pkt 8. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta i gminy Rakoniewice za I półrocze 2009r. 

Przewodniczący Rady oddał głos Skarbnikowi Gminy – Teresie Kmiecik, która przedstawiła 

sprawozdanie z wykonania budżetu miasta i gminy Rakoniewice za I półrocze 2009r 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Radna T. Probst przypomniała, że na posiedzeniu komisji padło pytanie, jaka jest zaległość 

mieszkańców Rostarzewa w dokonywaniu wpłat z tytułu partycypowania w kosztach wykonania 

przyłącza kanalizacyjnego.  

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że ta zaległość jest bardzo niska. Jeśli chodzi o kanalizację  

w Rostarzewie, w jednym przypadku dokonano umorzenia, ponieważ komornik sądowy 

poinformował, że nie ma z czego ściągnąć należności. W przypadku pozostałych osób dokonano 

zajęcia wynagrodzenia za pracę bądź zajęcia emerytury. Łącznie zalegają cztery osoby, na kwotę 

5.064,57 zł, naliczone odsetki : 1.218,24 zł, koszty postępowania: 81,79 zł. Środki sukcesywnie, 

czasem małymi kwotami, ale spływają.  Jeśli chodzi o zaległość za wodociągowanie Kuźnicy 

Zbąskiej, tu zalega z opłatami dziewięć osób. Należności na łączną kwotę 3.320,00 zł są 

rozłożone na raty.  
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Radni nie zgłosili więcej pytań ani uwag do przedstawionego sprawozdania. 

 

Następnie Sekretarz Gminy odczytał uchwałę składu orzekającego RIO w Poznaniu, dotyczącą 

wyrażenia opinii o informacji na temat przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009r. 

(Uchwała Nr SO-0953/18/12/Ln/2009, z dnia 03.09.2009r. w sprawie wyrażenia opinii o 

przedłożonej przez Burmistrza Gminy Rakoniewice informacji o przebiegu wykonania budżetu 

za I półrocze 2009r. stanowi załącznik nr 7 do protokołu).  

 

Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu miasta i gminy 

Rakoniewice za I półrocze 2009r. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 11 obecnych radnych. Za przyjęciem 

sprawozdania głosowało – 11 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.   

Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie z wykonania budżetu miasta i gminy 

Rakoniewice za I półrocze 2009r. zostało przyjęte jednogłośnie. 

 

Pkt 9. Podjęcie Uchwał w sprawie :  

 

A) Projekt Uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr V/45/2007 z dnia 20 marca 2007r. 

przedstawił Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej w Urzędzie Miejskim  

w Rakoniewicach.   

Rada Miejska w Rakoniewicach podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości bonifikat przy 

sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 4 w budynku nr 14 przy Placu Powstańców Wielkopolskich  

w Rakoniewicach, na rzecz najemcy – Pana Michała Herkta. W dniu 2 sierpnia 2009r. pan 

Michał Herkt zmarł. W takim stanie rzeczy uchwała niniejsza stała się bezprzedmiotowa. Wobec 

powyższego w projekcie uchwały postanawia się uchylić ww. Uchwałę. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXI/268/2009 w sprawie uchylenia Uchwały Nr V/45/2007 z dnia 20 marca 

2007r. stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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B) Kolejny projekt Uchwały w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży 

lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz 

najemcy (dot. p. M. Herkt) przedstawił również Paweł Sobecki. 

 

Zgodnie z Uchwałą Rady przeznaczono do sprzedaży lokal mieszkalny nr 4, o powierzchni 

użytkowej 37,41 m
2
, wraz z pomieszczeniami przynależnymi, o łącznej pow. 12,81  m

2  

i udziałem w nieruchomości wspólnej, który jest prawem związanym z własnością lokalu  

w budynku nr 14 przy Placu Powstańców Wielkopolskich w Rakoniewicach. Budynek nr 14 

pobudowany jest na działce nr 211 o pow. 0,0325 ha.  

W projekcie uchwały postanawia się udzielić bonifikatę przy sprzedaży ww. lokalu 

mieszkalnego, na rzecz  najemcy lokalu  – Pani Marii Herkt. Wartość lokalu mieszkalnego wraz z 

udziałem została określona przez rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 19.070,00 zł i stanowi 

ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny sprzedaży. Wysokość bonifikaty uzależniona jest od 

sposobu uregulowania należności i wynosi  odpowiednio:  
1. w przypadku jednorazowej wpłaty należności – 60 % wartości,  

2. w przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 4 ratach  

w ciągu 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej  -  40 % wartości,  

3. w przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 3 latach, licząc  

od daty zawarcia umowy notarialnej – 30 % wartości, 

4. w przypadku, gdy pierwsza wpłata wynosi 10 % należności a spłata pozostałych części następuje w 

ciągu 10 lat od daty zawarcia umowy notarialnej – 15 % wartości. 

5. Rozłożona na raty niespłacona część ceny podlega oprocentowaniu przy zastosowaniu 

oprocentowania w  wysokości 3% w skali roku.   

6. Wyraża się zgodę na przedterminową spłatę należności ustalonej w ratach. 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXXI/269/2009 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. p. 

M. Herkt) stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

C) Następnie Paweł Sobecki przedstawił projekt Uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki oznaczonej numerem geodezyjnym gruntu 

4/6 w m. Rakoniewice. 

 

W oparciu o ustawową procedurę planistyczną wykonano projekt planu miejscowego 

zagospodarowania przestrzennego.  

Projekt planu miejscowego został sporządzony zgodnie z wymogami ustawowymi.                                 
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Przy opracowywaniu prognozy oddziaływania na środowisko przyrodnicze  planu miejscowego - 

nie rozpatrywano rozwiązań alternatywnych. 

Ustalenia zawarte w prognozie zostały uwzględnione w projekcie planu miejscowego. 

Projekt planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko uzyskał opinie właściwych organów 

wymienionych w art. 57 i 58 w/w ustawy. 

W procedurze opiniowania i udziale społeczeństwa nie zgłoszono uwag. 

Nie przewiduje się transgranicznego oddziaływania na środowisko ustaleń planu miejscowego. 

Dla terenu objętego projektem planu miejscowego przewidziano funkcje zgodne z ustaleniami 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 

Rakoniewice. Jest to funkcja mieszkaniowa jednorodzinna, z dopuszczeniem usług 

nieuciążliwych – jako kontynuacja funkcji przyległego osiedla mieszkaniowego „Wygoda”. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXXI/270/2009 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla działki oznaczonej numerem geodezyjnym gruntu 4/6 w m. Rakoniewice stanowi załącznik nr 

10 do protokołu. 

 

 

D) Dalej projekt Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/266/2009 Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach z dnia 14.08.2009r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

ponad kwotę określoną w budżecie gminy na rok 2009 przedstawiła Skarbnik Gminy – Teresa 

Kmiecik. 

 

W  postanowieniach § 1 ww.  uchwały nastąpiła niezgodność z budżetem na 2009r. Inwestycję na 

rzecz której postanowiono o zaciągnięciu zobowiązania nazwano „Boisko sportowe przy szkole 

Jabłonna” podczas gdy w załączniku nr 4 do Uchwały nr XXX/267/2009 Rady Miejskiej w 

Rakoniewicach z dnia 14 sierpnia 2009 – wydatki na wieloletnie programy Inwestycyjne, w tym 

na programy i projekty realizowane ze środków z budżetu Unii Europejskiej nazwę zadania 

określono jako: „Budowa obiektu sportowego -Wielofunkcyjnego boiska sportowego w 

miejscowości Jabłonna w gminie Rakoniewice”. 

W projekcie uchwały postanawia się § 1 nadać nowe następujące brzmienie:  

„Postanawia się zaciągnąć zobowiązanie o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie 

gminy na 2009 r. w zakresie inwestycji pod nazwą „ Budowa obiektu sportowego-  

Wielofunkcyjnego boiska sportowego w miejscowości Jabłonna w gminie Rakoniewice” na rok 

2010 do kwoty : 931.300 zł .” 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXX/271/2009 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/266/2009 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 14.08.2009r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego ponad 

kwotę określoną w budżecie gminy na rok 2009 stanowi załącznik nr  11 do protokołu. 

 

 

E) Ostatni projekt uchwały w sprawie zmiany budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 

rok 2009 przedstawiła Skarbnik Gminy – Teresa Kmiecik.  

 

Najpierw Skarbnik przedstawiła autopoprawkę Burmistrza do projektu uchwały, polegającą na 

wprowadzeniu dodatkowego zapisu w postanowieniach uchwały, jako § 1, w następującym 

brzmieniu : 

„§ 1 W Uchwale  Nr XXX/267/2009 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 14 sierpnia 2009r  

w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 2009 § 2 ust.2 pkt.1) lit. a 

otrzymuje następujące brzmienie: „ wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń  12.722.600,93 

zł.” 

 

Skarbnik wyjaśniła, że wprowadzenie takiej zmiany jest konieczne, ze względu na fakt, że  

w uchwale XXX/267/2009, z 14 sierpnia br., dotyczącej zmian w budżecie, w postanowieniach 

uchwały wkradł się błąd w § 2 ust.2 pkt.1) lit. A, gdzie  mowa jest o wynagrodzeniach  

i pochodnych od wynagrodzeń. Zamiast kwoty 12.722.600,93 zł omyłkowo wpisano kwotę 

12.122.600,93 zł. RIO wskazało, że do 06.10.br. nieprawidłowość ta powinna zostać 

skorygowana.    

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków, wobec czego Przewodniczący Rady 

poddał przyjęcie autopoprawek pod głosowanie.  

 

W głosowaniu nad przyjęciem autopoprawki wzięło udział 11 obecnych na sesji radnych. Za 

przyjęciem autopoprawki głosowało - 11 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta. 

Dalej Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały już z przegłosowaną poprawką. Proponowane 

zmiany dotyczą : 

 

Załącznik nr 1  dochody – zmniejszenie dochodów o kwotę : 1.203.560,00 zł 
 

Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa   

Gospodarka gruntami i nieruchomościami  

Zmniejszenie dochodów z tytułu sprzedaży nieruchomości ( niskie wykonanie na koniec sierpnia 2009r. 

około 125.000 zł ) o kwotę: 549.000 zł.  

Dz. 801 Oświata i wychowanie   
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Gimnazja  
Szkoła Rakoniewice  – zwiększenie dochodów  z tytułu dofinansowania z Fundacji Polsko – Niemieckiej 

Wymiany Młodzieży na dofinansowanie obozu polsko-niemieckiego w kwocie 1.000 zł. 

Pozostała działalność zał nr 1 

Na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego FB.I-7.3010-20/09 z dnia 3 września 2009r. w 

związku z przyjętą przez Sejm RP w dniu 17 lipca 2009r. ustawą o zmianie ustawy budżetowej na rok 

2009 zmniejszona została dotacja ( na zadania własne) w kwocie : 85.060zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie kosztów przygotowania zawodowego młodocianych pracowników.   

Dz. 852 Pomoc społeczna   

Świadczenia rodzinne , zaliczka alimentacyjna oraz składki na ubezpieczenia emerytalnego, rentowego 

z ubezpieczenia społecznego zał., nr 1 nr 3 

1. Na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego FB.I-7.3010-20/09 z dnia 3 września 2009r. 

w związku z przyjętą przez Sejm RP w dniu 17 lipca 2009r. ustawą o zmianie ustawy budżetowej na rok 

2009 zmniejszono dotację celową na zadania zlecone gminie w wysokości : 567.685 zł  

2. Ponadto zwiększenie dochodów o kwotę : 1.000 zł jako zwrot nienależnie pobranych świadczeń 

pieniężnych, dotyczących lat ubiegłych, które finansowane były z dotacji celowej otrzymanej przez jst, a 

przeznaczone zostały na wypłatę zasiłków rodzinnych, pielęgnacyjnych i wychowawczych 

3. Kwotę : 1.500 zł odsetki od dotacji wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem lub pobranych w 

nadmiernej wysokości od w/w świadczeń.    

4. W załączniku Nr 3  „ Plan dochodów na rok 2009 związanych z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej  zwiększa się plan w dz. 852 rozdz. 85212 § 0970 – 7.390 zł. 

Składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby pobierające świadczenia z pomocy społecznej 

zał. nr 1 i nr 3 

Na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego FB.I-7.3010-20/09 z dnia 3 września 2009r. w 

związku z przyjętą przez Sejm RP w dniu 17 lipca 2009r. ustawą o zmianie ustawy budżetowej na rok 

2009 zmniejszono dotację celową na zadania zlecone gminie w wysokości : 1.011 zł.  

Na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego FB.I-7.3011-240/09 z dnia 28.08.2009r. został 

zmieniony plan dotacji celowej na rok 2009 poprzez zmniejszenie w § 2010 kwoty :  3.038 zł a 

zwiększenie w § 2030 kwoty : 3.038 zł . 

Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenie emerytalne i rentowe zał nr 1 i nr 3 

Na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego FB.I-7.3011-240/09 z dnia 28.08.2009r. został 

zmieniony plan dotacji celowej na rok 2009 poprzez zmniejszenie w 

§ 2010 kwoty :  17.634 zł a zwiększenie w § 2030 kwoty : 17.634 zł . 

Ośrodki Pomocy Społecznej   zał. nr 1  
Na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego FB.I-7.3010-20/09 z dnia 3 września 2009r. w 

związku z przyjętą przez Sejm RP w dniu 17 lipca 2009r. ustawą o zmianie ustawy budżetowej na rok 

2009 zmniejszono dotację celową  do zadań własnych gminy o kwotę : 4.304 zł.  

 

 

Wydatki budżetu – zmniejszenie o kwotę :  654.560,00 zł. 
Dz.010 Rolnictwo i łowiectwo  

Melioracje wodne  

W związku z niskim wykonaniem dochodów postanawia się  zmniejszyć wydatki zaplanowane na 

wykonanie następujących zadań :  

-  20.000 zł wydatki na prace związane z utrzymaniem urządzeń melioracyjnych,  

- 35.000 zł wydatki na odmulenie i wyczyszczenie stawu w miejscowości Ruchocic,  

- 20.011,04 zł ( §§ 3020,4010,4110,4120,4280,4440) kosztów utrzymania pracowników    

  interwencyjnych.  

Nowe zadanie zał nr 2 i nr 7 
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Dotacja celowa z budżetu gminy do spółki wodnej na dofinansowanie zadania z zakresu konserwacji 

rowów melioracyjnych na terenie gminy Rakoniewice. W programie 4.000 zł daje Urząd Marszałkowski, 

Spółka Wodna 3.000 zł i gmina Rakoniewice 3.000 zł.  

Dz. 600 Transport i łączność  

Drogi publiczne krajowe    

Zmiany wydatków wynikających z WPI  zał. nr 2 i nr 6   
Zmniejszenie w roku 2009 środków własnych gminy o kwotę : 60.000 zł dla zadania  

 „ Ścieżka pieszo – rowerowa i ciąg pieszo- jezdny na odcinku Rakoniewice -Rostarzewo wzdłuż drogi 

krajowej nr 32” . Zmiana nakładów do poniesienia w roku 2009 , zmniejszenie o kwotę : 60.000 zł, a w 

roku 2010 zwiększenie nakładów o kwotę : 60.000 zł . 

Drogi publiczne powiatowe    

Wydatki majątkowe   zał nr 2 i nr 5  

Zwiększenie wydatków o kwotę : 65.000 zł  na dofinansowanie zakupu sprzętu do robót utrzymania dróg 

powiatowych. W dofinansowaniu zadania biorą udział wszystkie gminy powiatu łącznie z powiatem.  

Przekazanie środków nastąpi na podstawie podjętych uchwał przez wszystkie gminy i po podpisaniu 

stosownej umowy.  

Drogi publiczne gminne zał nr  6 - WPI 

Zmiany wydatków wynikających z WPI  zał. Nr 6   
1. Zmiana źródeł finansowania dla zadania : „ Modernizacja – przebudowa Placu Powstańców 

Wielkopolskich w Rakoniewicach ” zmniejsza się udział środków własnych gminy o kwotę : 300.000 zł  a 

zwiększa się udział z obligacji komunalnych o kwotę : 300.000 zł po zmianach z obligacji komunalnych 

1.400.000 zł.   

2. Zmiana nazwy zadania  przed zmianą :  „  Przebudowa drogi gminnej nr 540515 Rostarzewo-Stodolsko 

ulic: część Gościeszyńskiej, Plac Powstańców Wlkp wraz z łącznikiem przechodzącą przez drogę krajową 

nr 32 w sąsiedztwie Ratusza i ulicy Strzeleckiej ” po zmianach  . „  Przebudowa drogi gminnej nr 540515 

Rostarzewo-Stodolsko ulic: część Gościeszyńskiej, Plac Powstańców Wlkp wraz z łącznikiem 

przechodzącą przez drogę krajową nr 32 w sąsiedztwie Ratusza i ulicy Szkolnej” .   

Nowy program  

Program o nazwie „ Internet zmieni twój los. Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie 

województwa wielkopolskiego”, Infrastruktura telekomunikacyjna. Cel programu to zapewnienie dostępu 

do internetu osobom w trudnej sytuacji materialnej lub niepełnosprawności do społeczeństwa 

informacyjnego.  Odpowiedzialnym za realizację projektu jest Urząd Marszałkowski Województwa 

Wielkopolskiego. W projekcie z gminy Rakoniewice planowane jest objęcie 45 gospodarstw. Koszt  na 

jedno gospodarstwo to 415,93 zł  finansowane w trzech kolejnych latach. Dla naszej gminy na każdy rok 

to kwota 18.717 zł , ogółem to kwota : 56.151 zł.    

Dz. 750 Administracja publiczna  zał nr 2 

Urząd Miejski Gminy  zał. nr 2  

Zwiększenie wydatków w usług pozostałych o kwotę : 12.011,04 zł na koszty przeprowadzenia kontroli 

wewnętrznej jak również wykonanie analizy możliwości emisji obligacji komunalnych. 

Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa   

Ochotnicze Straże Pożarne zał. nr 2, nr 5  

Wydatek majątkowy   
Nowe zadanie „ Rozbudowa budynku strażnicy w miejscowości Jabłonna ” wartość kosztorysowa zadania 

to kwota : planowany koszt rozbudowy to kwota 112.000 zł, z podpisanego wstępnego porozumienia 

Zarząd OSP Jabłonna  zobowiązał  się wykonać prace budowlane i montażowe natomiast przygotowanie 

inwestycji i zakup materiałów budowlanych będzie ze środków gminy w wysokości : 60.000 zł. 

Dz. 757 Obsługa długu publicznego  zał nr 2 

Obsługa papierów wartościowych, kredytów i pożyczek jst.   
Zwiększenie wydatków o kwotę : 2.000 zł na koszty prowizji od planowanej emisji obligacji 

komunalnych oraz planowanego zaciągnięcia kredytów i pożyczki a zmniejszenie wydatków na odsetki 

od zaciągniętych i planowanych kredytów w kwocie ; 2.000 zł. 
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Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Szkoły podstawowe zał nr 2     
Korekta odpisu na fundusz świadczeń socjalnych dla jednostek oświatowych  

Zwiększenia § 4440 – Szkoła Rakoniewice – 1.757,31 zł, Szkoła Ruchocice – 5.898,97 zł  

Zmniejszenie § 4440 – Szkoła Rostarzewo – 8.354,39 zł, Szkoła Jabłonna – 2.059,38 zł, Szkoła Łąkie – 

4.038,72 zł. 

Szkoła Ruchocice - zmniejszenie wydatków z niewykorzystanych środków na dodatkowe wynagrodzenie 

roczne na zwiększenie wydatków na zakup energii , kwota przesunięcia wydatków to : 3.000 zł. 

Szkoła Rakoniewice  - zwiększenie wydatków na zakup energii – 5.000 zł , zwiększenie wydatków o 

kwotę : 10.000 zł na wykonanie remontu elewacji i naprawę dachu na budynku szkoły.  

Zmiany w załączniku  WPI   nr 6   
-   zmiana finansowania zadań : dla zadania „ Budowa hali widowiskowo-sportowej ( środowiskowej ) z   

    infrastrukturą towarzyszącą i łącznikiem w Rakoniewicach ”  zmniejszenie obligacji komunalnych  o     

    kwotę : 300.000 zł , po zmianach – 7.400.000 zł , z zwiększenie udziału środków własnych gminy    

    o 300.000 zł , po zmianach 350.000 zł. 

Oddziały przedszkolne przy szkołach podstawowych 
Korekta odpisu na fundusz świadczeń socjalnych dla jednostek oświatowych  

Zwiększenia § 4440 – Szkoła Rostarzewo – 1.106,95 zł, Szkoła Ruchocice – 1.644,30 zł,  Szkoła Jabłonna 

– 239,49 zł.  

Zmniejszenie § 4440 – Szkoła Łąkie –  450,39 zł. 

Przedszkola 
Korekta odpisu na fundusz świadczeń socjalnych dla jednostek oświatowych  

Zwiększenia § 4440 – Rakoniewice  – 925,46 zł. 

Zmniejszenie wydatków z niewykorzystanych środków na dodatkowe wynagrodzenie roczne na 

zwiększenie wydatków na zakup energii , kwota przesunięcia wydatków to : 4.500 zł. 

Gimnazja  
Korekta odpisu na fundusz świadczeń socjalnych dla jednostek oświatowych  

Zwiększenia § 4440 – Szkoła Rakoniewice – 59,54 zł, Szkoła Rostarzewo – 5.049,37 zł, Szkoła Jabłonna 

– 2.475,99 zł. 

Zmniejszenie § 4440 – Szkoła Ruchocice – 334,83 zł,  

Zmniejszenie § 4040 – Szkoła Rakoniewice – 3.237,41 zł,   

Szkoła Rakoniewice  – zwiększenie wydatków  § 4300 (  z tytułu dofinansowania z Fundacji Polsko – 

Niemieckiej Wymiany Młodzieży na dofinansowanie obozu polsko-niemieckiego)  w kwocie 1.000 zł. 

Zmniejszenie wydatków ze środków własnych gminy § 4300 – 5.000 zł nie zrealizowano zaplanowanych 

wizyt uczniów  w ramach polsko-niemieckiej wymiany młodzieży z przyczyn nie zależnych ze strony 

polskiej. Niewydatkowane środki przeznaczone będą na zakup energii w szkole podstawowej. 

Stołówki szkolne 
Korekta odpisu na fundusz świadczeń socjalnych dla jednostek oświatowych  

Zwiększenia § 4440 – Szkoła Rostarzewo – 200,15 zł, Szkoła Rakoniewice – 190,17 zł. 

Zmniejszenie § 4440 – Szkoła Jabłonna – 69,87 zł.   

Pozostała działalność  
1. W związku ze zmniejszeniem dotacji ( na zadania własne) w kwocie : 85.060zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie kosztów przygotowania zawodowego młodocianych pracowników, wydatki budżetu 

również ulegają zmniejszeniu zapisane w § 4300 - 85.060 zł.  

2. Zmiana planu dotycząca realizacji programu pn. „ Nikogo nie zgubić , wszystkich rozwinąć” 

zmniejszenie § 4300 o 1.500 zł , a zwiększenie § 4210 o kwotę  1.500 zł.    

Dz. 852 Pomoc społeczna   

Świadczenia rodzinne , zaliczka alimentacyjna oraz składki na ubezpieczenia emerytalnego, rentowego  

z ubezpieczenia społecznego zał, nr 2, nr 3 i nr 7  

1. W związku ze zmniejszeniem dotacji celowej na zadania zlecone gminie w wysokości : 567.685 zł    

    w wydatkach dokonuje się również zmniejszenia : w § 3110-  551.150 zł, w § 4010  - 14.066,35 zł     
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    w § 4110 – 2.124,02 zł , w § 4120 – 344,63 zł . 

2. Dodatkowo dokonuje się przesunięć w § - zmniejszenie § 4300 – 2.500 zł a zwiększenie § 4170 –    

    2.500 zł.  

3. Zał. Nr 2 i nr 7 zwiększenie wydatków o kwotę : 1.000 zł jako zwrot nienależnie pobranych    

    świadczeń pieniężnych, dotyczących lat ubiegłych, które finansowane były z dotacji celowej   

    otrzymanej przez jst, a przeznaczone zostały na wypłatę zasiłków rodzinnych, pielęgnacyjnych i   

    wychowawczych . 

4. Zał. Nr 2 zwiększenie wydatków na kwotę : 1.500 zł odsetki od dotacji wykorzystanych niezgodnie z   

    przeznaczeniem lub pobranych w nadmiernej wysokości od w/w świadczeń.    

Składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby pobierające świadczenia z pomocy społecznej 

zał. nr 2 i nr 3 

1. W związku ze zmniejszeniem dotacji celowej na zadania zlecone gminie w wysokości : 1.011 zł w 

wydatkach ( UMG ) również dokonano zmniejszenia § 4130 – 1011 zł .  

2. W związku z zawiadomieniem Wojewody Wielkopolskiego o zmienianie planu dotacji celowej w 

wydatkach budżetu ( OPS) dokonano następującej zmiany : w § 4130 zadania zlecone zmniejszono o 

kwotę : 3.038 zł , a zwiększono wydatki własne ( z dofinansowaniem z dotacji) o kwotę : 3.038 zł.  

Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenie emerytalne i rentowe zał nr 2 i nr 3 

1.  W związku z zawiadomieniem Wojewody Wielkopolskiego o zmienianie planu dotacji celowej w 

wydatkach budżetu ( OPS) dokonano następującej zmiany : w § 3110 zadania zlecone zmniejszono o 

kwotę : 17.634 zł , a zwiększono wydatki własne ( z dofinansowaniem z dotacji) o kwotę : 17.634 zł. 

2. Z zaplanowanych środków własnych na wypłatę zasiłków zmniejsza się wydatki o kwotę : 40.000 zł a 

zwiększa się wydatki o kwotę : 40.000 zł w rozdz. 85215 – dodatki mieszkaniowe . W roku 2009 wzrosła 

liczba osób korzystających z dodatków mieszkaniowych w stosunku do roku poprzedniego. 

Ośrodki Pomocy Społecznej    
W związku ze zmniejszeniem dotacji celowej do zadań własnych gminy o kwotę : 4.304 zł. zmniejsza się 

następujące rodzaje wydatków : § 4040 – 285,42 zł , § 4110- 1.485 zł, § 4120 - 192 zł, § 4300 – 1.805,17 

zł,  § 4410 – 250 zł, § 4440 – 36,41 zł, § 4700 – 250 zł. 

Ponadto z niewykorzystanych środków w § 4170- 500 zł, § 4370 – 1.700 zł zwiększa się § 4210 o kwotę : 

2.200 zł z przeznaczeniem na zakup serwera. 

Dz. 853  Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej    

Pozostała działalność  zał nr 2  

Wojewódzki Urząd Pracy w Poznaniu przesłał informację dotyczącą wzoru do naliczania środków z 

dofinansowania . Po wyliczeniu według wzoru powstały różnice w planie wydatków . W związku z 

powyższym dokonano przesunięć między paragrafami z odpowiednią czwartą cyfrą „ 8” bądź „ 9”. 

Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza     

Świetlice szkolne  

Korekta odpisu na fundusz świadczeń socjalnych dla jednostek oświatowych  

Zwiększenia § 4440 – Szkoła Rostarzewo – 1.409,30 zł  

Zmniejszenie § 4440 – Szkoła Rakoniewice – 2.063,31 zł , Szkoła Jabłonna – 348,70 zł.    

Dz. 900  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  

Gospodarka odpadami  zał. nr 2 
Zmniejszenie wydatków o kwotę : 15.000 zł, które były ujęte w budżecie  na pokrycie kosztów 

selektywnej zbiórki odpadów jako część kosztów utrzymania wysypiska, środki nie będą  wykorzystane 

ponieważ obecnie zakład budżetowy działa jako spółka i utrzymanie składowiska należy do jego zadań. 

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

Pozostałe zadania w zakresie kultury zał. nr 2  
Przesunięcia wydatków między paragrafami, zmniejszenie § 4210 o kwotę : 6.000 zł , a zwiększenie    § 

4300 o kwotę : 6.000 zł w celu opłacenia Stowarzyszenia Autorów ZAiKS za organizację „ Dni 

Rakoniewic i Dożynek gminnych”.   

Dz. 926 Kultura fizyczna i sport      

Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu   



 22 

Szkoła Rakoniewice, zwiększenie wydatków na zakup dresów dla Chearlederek – 2.000 zł  

UMG – zmniejszenie § 4300 o kwotę : 3.000 zł , a zwiększenie § 4210 1.000 zł  - zakup nagród za udział 

w zawodach sportowych.  

 

Załącznik nr 4   - Źródła pokrycia deficytu budżetu 
Przychody  - zwiększenia :  
Przychody z innych rozliczeń  

Na sfinansowanie deficytu budżetu zostają uruchomione wolne środki ( jako nadwyżka środków 

pieniężnych na rachunku budżetu wynikająca z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych) w  

wysokości : 549.000 zł ( po zmianach 3.021.495,71 zł w tym na sfinansowanie deficytu – 852.514,99 zł , 

spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek – 2.168.980,72 zł).  

1 . Przychody ze sprzedaży innych papierów wartościowych ( obligacje )  

-   zmiana finansowania zadań : dla zadania „ Budowa hali widowiskowo-sportowej ( środowiskowej ) z   

    infrastrukturą towarzyszącą i łącznikiem w Rakoniewicach ”  zmniejszenie obligacji komunalnych  o     

    kwotę : 300.000 zł , po zmianach – 7.400.000 zł ,  

-   dla zadania  „ Modernizacja –  przebudowa Placu Powstańców Wielkopolskich w Rakoniewicach ”    

    zwiększenie obligacji komunalnych o kwotę : 300.000 zł , po zmianach 1.400.000 zł. 

 

W zał nr 8  GFOŚiGW 
Przychody   - zwiększenia  

Zwiększenie przychodów z opłaty za szczególne korzystanie ze środowiska o kwotę : 72.854,51 zł  

Wydatki – zwiększenia  

1. Zakup krzewów o kwotę : 2.354,51 zł,  

2. Zakup usług pozostałych w tym na : sprzątanie świata – 1.000 zł, utrzymanie czystości wokół    

    jeziora Kuźnickiego – 2.000 zł   

3. Dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Rakoniewice w   

    kwocie : 67.500 zł  

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia uchwały. 

Radni nie zgłosili uwag, pytań, ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 10 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 1 radny.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXXI/272/2009 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2009 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Pkt 10. Wolne wnioski i informacje. 

Zastępca Burmistrza zapoznała radnych z harmonogramem ogłaszania konkursów na rok 2009 

przez Stowarzyszenie LEADER (harmonogram stanowi załącznik nr 13 do protokołu). Dodała, 

że stowarzyszenie będzie ogłaszało konkursy za pośrednictwem Urzędu Marszałkowskiego.  
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W LEADER została wyłoniona rada, która będzie oceniała projekty i na podstawie tej punktacji 

zostaną one przesłane do Urzędu Marszałkowskiego. Od pierwszego kwartału 2010 będą 

ogłaszane pozostałe projekty – duże do 250.000 zł. Zastępca Burmistrza poinformuje radnych  

również o tym. 

 

Pkt 11. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym 

ogłosił zakończenie obrad  XXXI Sesji V kadencji Rady.   

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Rakoniewice, dnia 06 października 2009r. 

 

 

 

Przewodniczący Rady  

Gerard Tomiak  

 

   

 

.......................................... 

 

 

 

Protokolant  

Magdalena Chojnacka  

 

 

.......................................... 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Zapytania radnej Katarzyny Lulkiewicz. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy Rakoniewice, z 

uwzględnieniem działalności Posterunku Policji w Rakoniewicach. 

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta i gminy Rakoniewice za I półrocze 2009r. 

7. Uchwała Nr SO-0953/18/12/Ln/2009, Składu Orzekającego RIO w Poznaniu, z dnia 

03.09.2009r., w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonej przez Burmistrza Gminy 

Rakoniewice informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2009r 

8. Uchwała Nr XXXI/268/2009 w sprawie uchylenia Uchwały Nr V/45/2007 z dnia 20 marca 

2007r., 

9. Uchwała Nr XXXI/269/2009 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży 

lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz 

najemcy (dot. p. M.Herkt),   

10. Uchwała Nr XXXI/270/2009 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działki oznaczonej numerem geodezyjnym gruntu 4/6 w m. Rakoniewice, 

11. Uchwała Nr XXXI/271/2009 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/266/2009 Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach z dnia 14.08.2009r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

ponad kwotę określoną w budżecie gminy na rok 2009,  

12. Uchwała Nr XXXI/272/2009 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 

2009r. 

13. LEADER - harmonogram ogłaszania konkursów na rok 2009.   
 

 

 


